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Teatrları daha da dirçəltmək amalı  
Müsahibimiz yazıçı-dramaturq, rejissor, Əməkdar incəsənət xadimi Ağalar İdrisoğludur

Azərbaycan peşəkar milli teatrı mövcud olduğu əsr yarımlıq müddətdə 
çətinliklərdən və sınaqlardan keçərək ayaqda qala bilib və mənəvi dün-
yamızı  zənginləşdirib. ����-cı ildə Milli 7eatrımızın yaradıcısı Həsən 
bəy =ərdabinin “Birinci müsəlman dram truppası”, “Artistlər İttifaqı”, 
“Müsəlman Artistlər İttifaqı, ��20-ci ildən “7ürk Aktyorlar İttifaqı”, 
��4�-ci ildən “Azərbaycan 7eatr Cəmiyyəti” kimi tanınmış təşkilatlar nə-
hayət, ����-ci ilin 2� fevral tarixli təsis .onfransının qərarı ilə “Azərbay-
can 7eatr Xadimləri İttifaqı” �A7Xİ� adlandırılıb. Bu gün qurumun fəal 
üzvlərindən biri də Ağalar İdrisoğludur.

Onunla bu yaxınlarda ATXİ-nin 1�-
ci konfransında görüşdük. Öyrəndik ki, 
Ağalar İdrisoğlu Masallı şəhər 2 nömrəli 
orta məktəbi bitirib. 197�-ci ildə Azər-
baycan Dövlət İncəsənət İnstitutunun (in-
diki Azərbaycan Dövlət Mədəniyyət və 
İncəsənət 8niversiteti) dram və kino akt-
yorluğu fakültəsinin məzunu olub. 1986-cı 
ildə isə Moskvada Anatoli Lunaçarski adı-
na Dövlət Teatr Sənəti İnstitutunun (indiki 
Beynəlxalq Teatr Akademiyası) rejissorluq 
fakültəsini bitirib. Peşəkar teatrda 40-dan 
artıq tamaşada rollar oynayıb, 140-dan 
çox səhnə əsərinə quruluş verib. Ağalar 
İdrisoğlu 16 pyesin, 20-dən çox teatrlaşdı-
rılmış tamaşalar üçün ssenarinin, 1�0-dən 
artıq hekayə, esse, elegiya, pritçanın, 1�00-
dən çox məqalənin, müsahibənin, publisist 
yazıların, oçerklərin, ressenziyaların, elmi, 
tarixi məqalələrin müəllifidir. Onun 20-yə 
qədər kitabı çap olunub. Dünya xalqlarının 
10 pyesini dilimizə tərcümə edib. 

Söhbətimizdə onun teatra sonsuz can 
yanğısının, bu sehirli aləmə möhkəm bağ-
lılığının bir daha şahidi olduq. Beləliklə, 
teatr fədaisi ilə müsahibəni təqdim edirik:

± Ağalar müəllim, keçən il ölkəmiz-
də ilk teatr forumu keçirildi. gtən ay isə 
A7Xİ-nin növbəti konfransı baş tutdu 
və siz də orada maraqlı çıxış etdiniz. Se-
vimli aktyorumuz, gözəl teatr təşkilatçı-
sı, Xalq artisti Hacı İsmayılov yekdilliklə 
sədr seçildi. )orumdan və konfransdan 
sonrakı gözləntiləriniz, ümidləriniz nə-
dən ibarətdir" 

– Əvvəla vurğulayım ki, Preziden-
timiz, Ali Baş Komandanımız İlham 
 Əliyevin belə bir maraqlı kəlamı var: 
“Yüksək səhnə mədəniyyəti ilə seçilən 
Azərbaycan teatrının zəngin repertuarı 
sayəsində xalqımız milli ədəbiyyatın par-
laq nümunələri ilə yanaşı, dünya ədəbi 
fikrinin inciləri ilə daha yaxından tanış 
olmaq imkanı əldə etmişdir. Beləliklə, 
Azərbaycan dövlət müstəqilliyinin bərpa 
edilməsi ilə qarşısında geniş üfüqlər açı-
lan milli teatr bu gün dövlətçilik naminə 
mədəniyyətimizin inkişafına töhfələr ver-
mək iqtidarındadır”.

Bu fikirlər hər bir sənətçidə ruh yük-
səkliyi yaradır. Qeyd etdiyiniz tədbirlərlə 
bağlı isə deyim ki, bunlarla fəaliyyətimi-
zin yol xəritəsi cızılır. 8ğurlar xatırlanır 
və qarşıda duran vəzifələr, əsas hədəflər 
müəyyənləşdirilir. Nəzəri düşüncələrin 
təcrübədə reallaşması gərgin çalışmalar 
tələb edir. Bu gün məndə belə bir nikbinlik 
var ki, dövlətin, cəmiyyətin və bizim özü-
müzün birgə səylərimizlə milli teatrımızın 
yüksək dünya səviyyəsinə çatmasını təmin 

edə biləcəyik. Elə Məryəm Əlizadə,   Sabir 
Məmmədov, Əli Əmirli, Ağalar İdrisoğlu, 
ùövqi Hüseynov, Larisa Tarusova, İntiqam 
Soltan, Rəhman Rəhmanov və başqaları da 
çıxışlarında teatrların bəzi problemlərinə 
toxunsalar da, əsasən müsbət tonda danış-
dılar. İttifaqın idarə heyətinə də tanınmış 
və işgüzar şəxsiyyətlər seçildilər. Bunlar  
İlham Namiq Kamal, Cənnət Səlimova, 
Siyavuş Kərimi, Mərahim Fərzəlibəyov, 
Azər =eynalov, Azad ùükürov və İlham 
Əsgərov oldu. Əminəm ki, əvvəlki illərdə 

olduğu kimi, bundan sonra da Teatr Xa-
dimləri İttifaqında maraqlı işlər görüləcək. 
Təkcə biz sənət insanları yox, tamaşaçılar 
da çox razı qalacaqlar.

± Siz çıxışınızda bir sıra konkret tək-
liÀər səsləndirdiniz...

– Bəli. Dedim ki, istedadlı gənclərin 
Bakıda və xaricdə qiyabi ali aktyorluq və 
ya rejissorluq təhsilinə cəlb edilməsi, ta-
nınmış pedaqoqlardan aktyor sənətinin, 
səhnə danışığının, plastikanın sirlərini 
mükəmməl səviyyədə öyrənməsinə şərait 
yaradılması vacibdir. 

Bu gün Tiflisdə və Dərbənddə iki 
Azərbaycan Dövlət Dram Teatrı fəaliy-
yət göstərir. Həmin teatrlarda ali təhsilli 
rejissor, aktyor və aktrisalar, demək olar 
ki, yoxdur. Bu məsələ də həllini tapmalı-
dır. Dərbənddə teatr üçün bina da tikilib. 
Əgər teatr orada mütəmadi tamaşalar oy-
namasa, həmin binanı onların əlindən ala 
bilərlər... Biz hökmən bu teatrlara sahib 
çıxmalıyıq. Bundan başqa, sənətçilərimiz  
üçün istirahət evinin tikilməsi, teatr bina-
larının kommunal xərclərinin ödənilməsi 
gərəkdir. Biletlərdən gələn cüzi pulla işıq 
pulunu, su pulunu ödəmək olmur. Yaradı-
cı heyətin mənzil-məişət qayğısı da həllini 
tapmalıdır. Bir də teatrdan cüzi vergi tutul-
malı, ya da onlar vergidən azad olmalıdır-
lar ki, özlərini dolandıra bilsinlər.

± 7eatrın inkişafı naminə daha hansı 
addımlar atmaq olar"  

– Bu gün Bakı, Gəncə, Masallı, ùabran 

və başqa bölgələrdə həvəslə işləyən, yaxşı 
tamaşalar hazırlayan Xalq teatrları və Özəl 
teatrlar var. Amma Mədəniyyət Nazirliyi 
Xalq teatrlarına cəmi iki ştat ayırıb: bir 
rejissor, bir də rəssam ştatı. Xalq teatrla-
rında rollar oynayan həvəskar aktyorların 
isə bəziləri başqa sahələrdə işləyirlər və ya 
heç harada işləmirlər. Əlbəttə, belə adam-
ların marağı olmayacaq ki, güzəranlarının 
belə çətin durumunda gəlib Xalq teatrında 
mütəmadi rollar oynasınlar. Amma Azər-
baycanda inkişaf etmiş təxminən 10 Xalq 
teatrına və Özəl teatrlara Dövlət Teatr-Stu-
diyası adı verilsə və yaradıcı, inzibati 
heyyət üçün əlavə 20-30 ştat ayrılsa, qısa 
vaxtda bölgələrimizdə teatrların inkişafı 
sürətlənər və həm də teatra maraq çox ar-
tar. Ən əsası isə çoxlu istedadlı gənc yetişə 
bilər.

Belə Teatr-Studiyaları Bakıda, Gəncə, 
Sumqayıt, Mingəçevir, ùamaxı, =aqatala, 
Qəbələ, Masallı, ùabran və başqa bölgələr-
də yaratmaq olar. Binaya gəlincə isə çoxlu 
mədəniyyət evlərimiz var ki, orada heç bir 
iş görülmür. Həmin Teatr-Studiyalar və 
Özəl teatrlar o mədəniyyət evlərində yer-
ləşdirilə bilər. Elə yaşayış massivlərindəki 
istifadəyə yararlı zirzəmiləri də təmizləyib 
Teatr-Studiyalara vermək olar. Bununla da 
ərazilərdə teatra maraq artar və gənclər də 
zərərli vərdişlərdən uzaqlaşarlar. 

Əgər teatrın binası yoxdursa, ondan 
şedevr tamaşalar gözləmək absurddur.  
Təsəvvür edin ki, 86 yaşlı Qazax Dövlət 
Dram Teatrının, 32 yaşlı Qusar Dövlət 
Ləzgi Dram Teatrının, 31 yaşlı Bakı Bələ-
diyyə Teatrının və 2� yaşlı Bakı 8şaq və 
Gənclər Teatrlarının binaları yoxdur. 

Daha bir məsələ. Bəzi regional təhsil 
idarələrinin rəhbərləri məktəblərdə teatra 
bilet satılmasının və beləliklə də şagirdlə-
rin tamaşalara getməsinin qarşısını alırlar. 
Bəzi rayon rəhbərlərinin teatra laqeydliyi 
də təəssüf doğurur. Bu, həm uşaqların, 
gənclərin teatrdan uzaq düşməsinə səbəb 
olur, həm də teatrların işini çətinə salır. 
Görünür, maarifçilik işini bir qədər də güc-
ləndirməliyik. 

± 7eatr Xadimlər İttifaqının maliyyə 
dəstəyilə “Qonaq 7eatr” layihəsi çərçi-
vəsində bölgə teatrlarının ən yaxşı tama-
şalarını gətirib Bakıda, Aktyor evində 
göstərmələri təqdirəlayiq haldır...

– Doğrudur. Amma Azərbaycan te-
leviziyaları gəlib həmin tamaşaları çək-
məmələri təəssüf doğurur. Bu, ən azı tarix 
üçün edilməlidir. Axı illər keçəndən sonra 
həmin tamaşalarda oynayan aktyorlar, akt-
risalar və tamaşaya quruluş verən rejis-
sorlar dünyalarını dəyişəcəklər. Biz onları 
gələcək nəsillərə daha yaxından tanıtmaq 
üçün nə göstərəcəyik? Heç olmasa, bun-
dan sonrakı bölgə tamaşaları çəkilsə, yaxşı 
olar.  

± dıxışınızda “yaş senzi” barədə də 
danışdınız... 

– Bəli. Teatrlardan bu, götürülsə, 
ümumən sənətin xeyrinə olar. Bu gün 
dünya teatrlarında yaşı 90-ı keçən çox-
lu aktyorlar, aktrisalar, rejissorlar çalışır. 
dünki təcrübəli mütəxəssilərin olması 
hər yerdə vacibdir. ATXİ də bu barədə 
düşünməli, optimal variantlar təklif et-
məlidir. Axı, səhnəmizin müqtədir sənət-
karlara – ağsaqqal və ağbirçəklərə böyük 
ehtiyacı var. 

Mənim konfransda toxunduğum bir 
məsələ də sənətçilərin 700 nəfərdən çox 
üzvü olan İttifaqa simvolik olaraq üzvlük 
haqqı ödəməsi ilə bağlı idi. Təklif etdim 
ki, hər birimiz ATXİ-yə ayda cəmi � ma-
nat üzvlük haqqı ödəyək. Bu, bir ildə çox 
böyük pul eləyər və bəzi cari xərclərə sərf 
edilər. 

Teatr millətin ülvi sənət məbədidir, bu-
rada çalışanlara da dəyərli insanlardır. On-
ları sevmək, qayğı ilə əhatə etmək hamımı-
zın borcudur. Münbit və yaradıcı şərait isə 
hər zaman uğura vəsilə olur. 

± Müsahibəyə görə sağ olun�
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Ana dilinə sevgi ilə 
Salyan 7arix-Diyarşünaslıq Muzeyində “Dahi 
Azərbaycan şairi )üzulinin söz dünyası” adlı tədbir 
təşkil olunub.

Azərbaycan Yazıçılar Bir-
liyinin Muğan bölməsinin 
sədri yazıçı-publisist Nəbi İb-
rahimov bildirib ki, Prezident 
sərəncamı ilə böyük Füzuli-
nin �30 illik yubileyinin qeyd 
olunduğu bu il Azərbaycan 
Əlifbası və Azərbaycan Dili 
Günü xüsusilə fərəhlə keçirilir. 
Ana dilimiz xalqımızın milli 
sərvətidir və millətimiz, tarix 
durduqca bu sərvətin qayğısına 
qalmalı, dilimiz gələcək nəsil-
lərə ötürülməlidir. Məhəmməd 
Füzuli isə bu dilə ehya verən 
mütəfəkkir şairimizdir.

Mərasimdə AMEA Dilçilik 
İnstitutunun direktoru, profes-
sor Nadir Məmmədli maraqlı 
çıxış edib. O, doğma dilimizin 
keçdiyi inkişaf mərhələsindən, 
tarixin müxtəlif dövrlərində 
ərəb-fars dillərinin təsirinə 
məruz qalmasından, sovet ha-

kimiyyəti dövründə tariximizə, 
eləcə də dilimizə qarşı yeri-
dilən yadlaşdırma siyasətindən 
danışıb. 

O, həmçinin Türk dünya-
sının ən qiymətli kitablarından 
biri olan Mahmud Kaşğarinin 
məşhur “Divanü lüğat-it-türk” 
əsəri haqqında ətraflı məlumat 
verərək deyib ki, bu əsərin 
86 ildən sonra – 2023-cü ildə 
Dilçilik İnstitutunun arxivin-
dən tapılması böyük hadisədir. 
Sonra professor Nadir Məm-
mədli AMEA Rəyasət Heyəti-
nin qərarı ilə 3 cilddə çapdan 
çıxmış “Divanü lüğat-it-türk” 
kitabını AMEA prezidenti, 
akademik İsa Həbibbəyli-
nin adından Salyan Rayon 
Mərkəzləşdirilmiş Kitabxana-
sına hədiyyə edib. 

Tədbirdə Salyan şəhər 2 
saylı tam orta məktəbin dil- 

ədəbiyyat müəllimi, Dilçilik 
İnstitutunun dissertantı Günel 
Orucova, tanınmış şair =abil 
Pərviz, tarixçi-tədqiqatçı Sa-
hib Həsənov, rayonda çıxan 
“Qələbə” qəzetinin əməkdaşı, 
şair-publisist Əzizağa Məm-
mədli, Azərbaycan Yazıçılar 
Birliyinin üzvü şair Oqtay 
Sarıcalı və Salyan Rayon 
Mərkəzləşdirilmiş Kitabxa-
na Sisteminin direktoru Səidə 
Əliyeva ana dilimizin zəngin-
liyindən, Füzuli lirikasının po-
etik ifadəliyindən bəhs ediblər.  

dıxışlarda Azərbaycan 
dilinin xalq danışıq dili kimi 

keçdiyi zəngin inkişaf ta-
rixinə nəzər salınıb, görkəmli 
mütəfəkkirlərin ana dilimiz 
haqqında fikirləri təhlil olu-
nub, dilimizin qorunub sax-
lanmasında elm adamlarının, 
xüsusilə gənc nəslin üzərinə 
düşən vəzifələrdən bəhs edilib. 
Məhəmməd Füzulinin anadilli 
əsərləri də nəzərdən keçirilib, 
nümunələr səsləndirilib.  

Tədbirə bədii proqramla 
yekun vurulub.

Ə�D2S7ƏLİ 
XQ

Lənkəran okeanın  
o tayındakı şəhərlə qardaşdır

Lənkəran şəhəri ilə ABù-ın Monterey şəhəri arasında mövcud olan “qar-
daşlaşmış şəhərlər” əlaqələri çərçivəsində “Cənub mirvarisi”nin İstisu 
qəsəbəsində salınmış “Dostluq parkı”nda musiqili görüş olub.  

Bu park düz 1 il əvvəl yaradılıb. Gö-
rüşdə qarşılıqlı əlaqələrin təcəssümü olan 
parkın gözəl istirahət və ünsiyyət ünvanı-
na çevrildiyi vurğulanıb. Lənkəran ùəhər 
İcra Hakimiyyəti başçısının müavini, icti-
mai-siyasi və humanitar məsələlər şöbəsi-
nin müdiri Ülviyyə Əliyeva, ABù-ın Azər-
baycandakı səfirliyinin ictimai işlər üzrə 
attaşesi Melissa ùauqnessi, Lənkəran–
Monterey Dostluq Assosiasiyasının həm-
sədri Nensi Selfric və Azərbaycan Diplo-
matik Akademiyasının (ADA) müəllimi 
ùəfəq Mehralıyeva görüşdə iştirak ediblər. 

Natiqlər bildiriblər ki, 2011-ci ildən 
qardaşlaşan Lənkəran-Monterey şəhərlə-
ri arasında ötən müddət ərzində qarşılıqlı 
əlaqələrin hərtərəfli inkişafı daim diqqət 

mərkəzində olub, münasibətlərin daha 
da yaxınlaşması üçün mütəmadi ünsiyyət 
saxlanılıb. Qeyd olunub ki, adət-ənənələ-
rin öyrənilməsi, mədəni münasibətlərin 
genişlənməsi, habelə Azərbaycanla bağlı 
həqiqətlərin dünya ictimaiyyətinə dolğun 
şəkildə çatdırılmasında şəhərlərin qardaş-
laşmasının mühüm rolu var.  Lənkəranla 
Monterey şəhərlərinin əlaqələrinin davam-
lılığı və inkişafı bu baxımdan bir nümunə 
təşkil edir.

dıxışlardan sonra Lənkəran şəhər Mə-
dəniyyət Mərkəzinin “Nənələr” xalq folk-
lor kollektivinin və Mərkəzin solistlərinin 
ifaları təqdim olunub.

 XQ

Milli kinomuzun qət etdiyi �2� illik yol heç də asan keçməyib, böyük 
sınaqlarla üz-üzə gəlib. Bütün çətinlikləri məharətlə geridə qoyan 
kinomuz, dirçəliş dövrünə qədəm qoyub. 

Fəxrlə deyə bilərik ki, Azərbaycan mə-
dəniyyətinin 1898-ci ildən başlanan kino 
intibahı əlamətdar hadisələrlə yadda qa-
lıb, xalqımızın mədəni-mənəvi həyatında 
unudulmaz anların tarixinə çevrilib. Ölkə-
mizdə Milli Kino Gününün bayrama çev-
rilməsi ulu öndər Heydər Əliyevin adı ilə 
bağıdır.  

Ənənəvi olaraq hər il kino xadimlərinin 
iştirakı ilə müxtəlif tədbirlər təşkil olunur, 
filmlər təqdim edilir və kinematoqrafiyanın 
inkişafına xidmətləri ilə fərqlənən şəxslər 
mükafatlandırılır. Bu dəfə də Milli Kino 
Günü münasibətilə Nizami Kino Mərkə-
zində tanınmış mədəniyyət, incəsənət və 
kino xadimlərinin iştirakı ilə tədbirlər ke-
çirildi. 

Əvvəlcə qonaqlar Azərbaycanın klassik 
filmlərində istifadə olunmuş geyimlər, rek-
vizitlər və ralitet kino texnikalarının nüma-
yiş etdirildiyi sərgiyə baxdılar. 

Ötən əsrin 40-cı illərdən 90-cı illərə 
kimi bir çox klassik filmlərimizdə istifa-
də olunmuş kameralar, dollilər, fayton və 
arabalar maraqla qarşılandı. Eksponatların 
sırasında filmlərdə istifadə olunan geyim-
lərlə bəzədilmiş manekenlər xüsusilə canlı 
təsir bağışlayırdı. Kino tariximizi yad-
daşlarda yeniləyən bu sərgi hər kəsdə xoş 
ovqat yaratdı, göz-könül oxşadı.    

7ədbirdən öncə Dövlət )ilm )ondu-
nun direktoru, Əməkdar incəsənət xadi-
mi Cəmil Quliyev �XQ�yə Azərbaycan 
kinosunun keçdiyi inkişaf yolu barədə 
məlumat verdi. .ino bayramı ilə bağlı 
təəssüratlarını bölüşən kinoşünas dedi�  

– Bu gün Azərbaycan kinosu özünün 
126-cı yaşını qeyd edir. Kinomuz bu illər 
ərzində şərəfli yollar keçib. Ötən müddət 
ərzində film sahəsinin inkişafı üçün zəhmət 
sərf edən görkəmli şəxsiyyətlərimiz olub. 
Bu sahədə böyük təsvir rejissorluğu məktə-
bini də qeyd etmək istərdim. Bu xoş gündə  
kinematoqrafçı həmkarlarıma xoş arzuları-
mı çatdırır, onlara yaradıcılıq uğurları ar-
zulayıram. Sevinirəm ki, onların arasında 
Prezidentin fərdi təqaüdünə və “Tərəqqi” 
medalına layiq görülənlər də var.    

Məşhur kinorejissor Akif Rüstəmov 
budəfəki kino bayramının onun üçün ən 
gözəl anlarla yadda qaldığını qeyd etdi. O, 
Prezidentin fərdi tqaüdünə layiq görüldü-
yünə görə sevincli olduğunu dilə gətirdi.  

– Sənətimə göstərdiyi qayğıya görə 
dövlət başçımıza təşəkkür edirəm. Kino-
muza və onu yaşadanlara dəyər verənlər 
sağ olsunlar. Həmişəki kimi Milli Kino 
Günü bütün kino xadimlərini bir araya top-
layıb. Mən bütün dostları, həmkarları təb-
rik edir, onlara yeni yaradıcılıq axtarışları 
arzulayıram. Bundan sonra da  kinomuzun 

inkişafı üçün əmək sərf edəcəyəm.
Tanınmış kinorejissor Rövşən Məm-

mədov (Rövşən İsax) builki kino bayra-
mında ikiqat sevinc hissi yaşadığını qeyd 
etdi. O bildirdi ki, dövlət başçısı tərəfindən 
“Tərəqqi” medalına layiq görülüb.    

– Kino incəsənətin ən maraqlı və po-
pulyar sahəsi hesab edilir. Kinonun vəzifəsi 
yalnız əyləncədən ibarət deyil, o insanların 
mənəviyyatının zənginləşməsinə xidmət 
etməlidir. Biz hamılıqla əl-ələ verib, kino-

nuzun daha da inkişaf etməsi üçün bacardı-
ğımızı əsirgəməməliyik. Bundan sonra da 
öz peşəmizlə Azərbaycan mədəniyyətinin 
çiçəklənməsinə töhfələr verməyə çalışaca-
ğıq.   

7ədbirin açılış mərasimində mədə-
niyyət nazirinin müavini Səadət Yusifo-
va çıxış edərək Azərbaycan kinosunun 
keçdiyi tarixi mərhələlərdən söz açdı, 
kinomuzun bugünkü durumu barədə 
məlumat verdi. 

– Azərbaycan kinosu keşməkeşli yol 
keçsə də, daim yüksək mədəni dəyərlərə 
sadiq qalıb. Müasir Azərbaycan kinosunun 
inkişafı ulu öndər Heydər Əliyevin adı ilə 
bağlıdır. Bu gün o ənənə Prezident İlham 
Əliyev tərəfindən uğurla davam etdirir. 
Ölkəmizdə kinostudiyaların maddi-texniki 
bazası möhkəmlənir, milli kinomuzun inki-
şaf istiqamətləri diqqətdə saxlanılır. Film-
lərin çəkilişləri üçün kinoya ayrılan maliy-
yə vəsaitlərin də dövlət ayrıca dəstək olur. 
Son 20 ildə Azərbaycan kinosunun inkişafı 
üçün 100 milyon manatdan artıq vəsait ay-
rılıb, 1763 sənədli film, animasiya və digər 
filmlər çəkilmişdir. 

Azərbaycan Kinemotoqrafçılar İtti-
faqının İdarə Heyətinin sədri, Xalq artisti 
Rasim Balayev, Azərbaycan Respublikası 
Kino Agentliyinin baş direktoru vəzifəsi-
ni icra edən Orxan Fikrətoğlu, Xalq artisti 
Oqtay Mirqasımov və digərləri çıxış edərək 
təbriklərini çatdırıb, milli kinomuzun inki-
şaf yolundan, hazırkı vəziyyətindən söz 
açdılar. 

Sonra Mədəniyyət Nazirliyi tərəfindən 
bir neçə kino xadiminə mükafatlar təqdim 
edildi. 

Bu il də kino işçilərinin peşə bayramı 
yeni ekran əsərinin premyerası ilə yadda 
qaldı.

Mərasimdə rejissor Emin Əfəndiyevin 
�Tənha bir insanın monoloqu� adlı sənədli 
film nümayiş olundu. 
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